
 

 

 

 

Referat af 4. bestyrelsesmøde i Danmarks Naturfond 2022 
Tid og sted: 

15. juni 2022 

Mødet afholdes som online møde via Teams 

 

Afbud fra Tonni Hansen. 

 

REFERAT 

1. Godkendelse af Dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt 

 

2. Status for myndighedsarbejdet v/ Catrine  

Catrine orienterede om mødet med Slots og kulturstyrelsen og Odense bys museer vedr. Skovsgaards diger 
og fredningen. Mødet var meget positivt og SLKS vil meget gerne samarbejde med fonden. Der udarbejdes 
rammeaftale for samarbejdet, som bliver en del af den daglige drift omkring digerne i vildgræsningshegnet. 
Rammeaftalen underskrives af Maria og Chef i SLKS. 
Catrine orienterede ydermere om møde m. naturmyndigheden ang. §3 dispensation og 
vildgræsningsprojektet. Også dette møde var meget positivt. Dispensationen vil følge fredningsnævnet. 
Catrine orienterede om at fredningsnævnet har givet tilladelse til frahegninger på vildgræsningsarealet så 
Århus universitet kan komme videre med deres forskning. Hegningerne er i gang med at blive opsat. 
 
3. Status for udviklingsarbejdet v/ Maria 

I. Maria gennemgik Visionsoplægget, der blev positivt modtaget af bestyrelsen 

II. Gaute Høgh er i gang med et Branding projekt for hele Langeland, hvor Skovsgaard spiller ind i den 
samlede strategi og kan bidrage til at løfte Langeland som naturdestination.  

III. Bestyrelsen drøftede potentialerne i at bruge Skovsgaard som netværks- og videnscenter for 
Rewilding i Danmark, hvilket også kan spille sammen med DN’s strategi. Maria går videre med 
tankerne ift. mulig fondsansøgning. 

IV. Bestyrelsen lagde ydermere vægt på at Skovsgaard bør markedsføres overfor DN’s medlemmer og i 
særdeleshed bør være et sted for DN’s børn og unge. 

V. Bestyrelsen påpegede vigtigheden af at have fokus på lokal forankring og sikre at der i 
visionsoplægget indtænkes faciliteter til frivillige 

VI. Køreplanen frem mod REP møde i DN blev gennemgået. 

VII. Bestyrelsesmøde August flyttes 



VIII. Workshopforløb for videreudvikling af projektet blev fastlagt: 

i. 29/6 
ii. 15/7 

iii. 9/8 
iv. 18/8 

 
4. Vedligehold jf. bygningsrapport inden for 400.000 

Bestyrelsen besluttede på baggrund af bygningsrapporten at afsætte 400.000 årligt til at udbedre 
bygningerne jf. bygningsrapporten. Et obs punkt er at få restaureret vinduerne i hovedbygningen. Der er 
kommet 2 tilbud på hhv. 350.000 og mere end 1,2 mio. kr.  
 
5. Orientering om driften. Anders orienterede om status for:  

a. Økonomi 
b. Personale  
c. Øvrig drift  
d. Samarbejdet med de frivillige på de øvrige områder  
Samarbejdet ligger stille pga. manglende ressourcer. Der er forsøgt at lave opstartsmøde sammen med 

Johnny Haugaard og aktivering af lokale frivillige som JH har stor erfaring med.  
 

6. Eventuelt  

Johnny Haugaard som ny forpagter.  

Der pågår et stort arbejde med udstilling og cafe, flytning af møbler, gennemgang af hovedbygning med 

videre. Der er er stort opmærksomhedspunkt ift. At få JH til at overholde alle regler og passe godt på 

bygningen.  

 


